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Protokoll 
       Karlshamns landsbygds och skärgårdsråd (KLSR)  
   12 okt 2023 
 
 
 
Plats: Forneboda bygdeförening, Mörrum 

Närvarande 
 

Britt Jämstorp (KD) Rådets ordförande 

Tor Billing (SD) Rådets vice ordförande 

Marco Gustavsson (C) Ledamot 

Marianne Peary Landsbygdsutvecklare 

Karoline Mattsson Tararp – Nötabråne 

Roy Johansson Forneboda Bygdeförening 

Christer Fasth   Hallo Mörrum 
Jenny Ödman  Forneboda Bygdeförening  

Monica Nobach  Svängsta Samhällsförening  

Jan Olsson   Hällaryds Skärgårdsförening 

Rickard Pelle   Hällaryds Samhällsförening 

 

 

Frånvaro  

Marie Algotsson Ringamåla Hembygdsförening 

Lisbeth Klyft  Halasjöbygdens Hembygdsförening 

Eva Stanleysson Svängsta Samhällsförening 

Fredrik Lantz  Åryds Bygdekommitté 

Jonas Månsson Hällaryds Samhällsförening 

Andreas Marmolin Halasjöbygdens Hembygdsförening 

Tobias Folkesson Hällaryds samhällsförening 

Emelié Olsson  Åryds Bygdekommitté  

Staffan Olsson  Ringamåla Hembygdsförening 

Gunn-Marie Hugosson Hallo Mörrum 

Ulf Wilhelmsson Hällaryds Skärgårdsförening 

 

 

 

 

Utses att justera: Monica Nobach, Svängsta samhällsförening   
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§ 1.  Mötets öppnande                                                                                                       
Britt Jämstorp hälsade välkommen till kvällens möte och förklarade Karlshamns landsbygds - och 
skärgårdsråd möte öppnat.  
 
§ 2. Val av justeringsperson  
Karlshamns landsbygds och skärgårdsråd beslut att godkänna Monica Nobach, Svängsta 
Samhällsförening som justerare.  
 
§ 3. Dagordning  
Karlshamns landsbygds och skärgårdsråd beslut att godkänna dagordningen. 
 
§ 4. Besök av Räddningstjänsten Västra Blekinge 
Vi fick besök av Magnus Kärvhag, Räddningschef, på Räddningstjänsten Västra Blekinge. Han informerade 
om deras arbete och verksamhet. Det var ett informativt och intressant möte med många frågor och vi 
tackade Magnus för att han besökte oss. Se bifogad presentation.  
 
§ 5. Svar på tidigare ställda frågor 
 
Vi skickade iväg en skrivelse med synpunkter gällande sjöräddningen och där har vi fått svar från dem på 
den skrivelsen.  
 
Hällaryds skola. Denna nedskärning har varit uppe till debatt då man valt att bortprioritera 
nybyggnationen i nuvarande budget och skjutit fram det till 2028. Hällaryds samhällsförening motsätter 
och ifrågasätter det beslutet då det gör att barnen fortfarande får arbeta i en dålig skolmiljö.  Man är 
bekymrad för att det inte finns någon plan eller konsekvensanalys.  
 
§ 6 Rapporter från KS 
Nissagården har fått pengar till bredbands anslutning, max 23 900kr. 
 
Britt har varit på ledningsmöte och där sagt till att om det är några frågor som de tycker skall upp till 
rådet så ska de kontakta henne.  
 
Tärnö där blir det ingen försäljning utan man vill upphäva försäljning av fastigheterna. Ärendet är nu 
återremitterat till kommunstyrelsen för att en risk-, kostnads- och Konsekvensanalys.  
 
§ 7. Ekonomi  
Vi har fått in ansökningar gällande administrationsbidrag á 2000 kr från, Svängsta samhällsförening. 
Mötet beslutade att bevilja ansökningen.  
 
§ 8. Stipendiet 
Stipendiet, där har vi bara fått in fyra bidrag från Halahult, Svängsta och Mörrum. Vi tog ett beslut och 
vinnaren kommer att meddelas senare.  
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§ 9. Allmän rapportering/På gång 
 
SydostLeader genomförde sin landsbygdsdag den 1 sept. Där utsågs Ödevatas Fiske Camps projekt om 
testmodeller för biokol lagring som det bästa SydostLeader projekt under programperioden (2014-
2022)! Ni kan läsa mer https://www.odevatagardshotell.se/odevata-biokol-leader-projekt/ 
 
Åryds hembygdsförening har fått ett positivt besked för projektet Cykelvägen Köpegårda – Guövik från 
SydOstLeader. Nu inväntar man bara jordbruksverkets beslut innan man kan starta.  
 
Marianne berättade att återigen så blev Gårdsbutiksrundan en succé! Många besökande på de olika 
gårdarna. Det var 5 års jubileum och planeringen är redan igång inför nästa år. 
 
Brännpunkt Landsbygd 9 november! Glöm inte att anmäla er! https://forms.office.com/e/7QbCNg6zNU 
 
Från Landskapsutvecklingsprogrammet i Kristianstad kommer fem studenter att arbeta fram en rapport 
gällande utvecklingen kring området vid Mieån. De kommer att vara i fem veckor och ska titta på 
kulturarvet, miljön och naturen om hur man kan på ett innovativt sätt utveckla platsen. De kommer att 
redovisa sin rapport den 3 november. 
 
Vi Landsbygdsutvecklare har tagit initiativ till att genomföra en analys som handlar om 
försörjningsbalansen i både kommun men även länsövergripande. Nu är finansieringen klar så nu beställs 
analysen genom livsmedelsprogrammet.  
 
Vi genomför Näringslivsveckan nu mellan den 16 – 20 oktober. Vi kommer att genomföra ett 
frukostmöte på ABU Garcia fredagen den 20 okt kl 7.30 – 9.00  
Anmäl er via https://www.karlshamn.se/naringslivsveckan/ 
 
Svängsta samhällsförening bjöd in Britt, Tor och Marco till att diskutera olika frågor som de hade på 
bygden. Det blev ett bra möte där många frågor diskuterades. Gruppen uppskattade att de var där och 
man diskuterade smått och stort. Skolmuseets trappa är trasig och är farlig och behöver åtgärdas och 
man önskade uppstädning av badbassängstomten. Det finns en grupp som vill iordningsställa ett Facit 
museum. Knaggelidvägen är nu iordninggjord och den har blivit mycket bra. Det som är ett bekymmer 
är att Skatehallen skall tas bort. Det är viktigt att ungdomarna har någonstans att mötas och att även 
Svängsta har något för ungdomarna. Samhällsföreningen har skrivit en skrivelse till Kommunstyrelsen 
där man påpekar nyttan av hallen. Man har haft Svängstadagen där fokus var för barnen. Det blev rekord 
i besökande men det bästa har varit att man fått igång ett mycket bra samarbete med många föreningar 
i Svängsta, man har förstått att man är inkluderad. Sen vill de veta hur man prioriterar med lekplatser 
och utegym.  
 
För Tararp – Nötabråne så är det som aktuellt, är indragningen av kommunalt vatten och avlopp. De har 
gjort en skrivelse till  kommunen om bidrag till anläggningen.  
 
Det som är på gång i Hällaryd är den  årliga Haloweenrundan den 29 oktober. Förra året var  det ca 150 
personer som besökte rundan Hällaryd och förhoppningen finns att det blir fler besökande i år.  
 
Forneboda skall ha julpyssel den 19 nov för stora och för små.  
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Hallo Mörrum, det har varit möte kring Mörrumsån med representanter från LST, Kronolaxen, Regionen 
och Karlshamns kommun där tog man upp olika frågeställningar om vem som har ansvar för vad. Man 
kommer att sätta ihop en arbetsgrupp som kommer att hantera olika frågeställningar för framtiden. Alla 
var intresserade av att det ska bli bra.  
 
Sedan har de haft en annan träff med Emina och Sara-Marie Rännbäck som blev bra. Man anordnar 
också en Julmarknad den 10 dec.  
 
Marco; Det var ett bra möte i Svängsta. Tips till de andra föreningar, samla ihop flera olika föreningar 
så att det blir en  liten annan diskussion. Han rapporterade  från Länsbygderådet och så som Marianne 
tidigare berättat så var det en mycket lyckad Landsbygdsdag i Bräkne – Hoby. Gällande förstudien av 
projektet norr om E22 så har man varit och träffat Region Blekinge.  Regionen är positiv till projektet 
och ansökan skall skickas in så snart som möjligt. 
 
Marco skickade också med att nya styret måste välja en person som skall sitta med i den kommunala 
referensgruppen för SydOstLeader. Det är en utnämning som KS måste besluta om.  
 
Jan hade lyft frågan om sjukdomstransporterna från öarna och fick svar från Räddningstjänsten att det 
är regionens ansvar. Det är ett problem och en otrygghet för de boende där och numer så ökar antalet 
fast boende på öarna.  
 
Man gjorde även en skrivelse gällande Matvikshamn – bodarna – och parkeringsplatser. Den är inskickad 
till berörda på Stadsbyggnadskontoret.  
 
Man genomför även Övandringarna för grupper en gång om året där man berättar om hur det varit ute 
på öarna tidigare och om de som levt och verkat där.  
 
 
§ 10. Övriga frågor 
 
Räddningstjänsten skall Karlshamn gå ur Räddningstjänsten väst. Enligt Karlshamn så har det varit en 
orättvis fördelning av medfinansiering så man har brutit avtalet och det är tre års uppsägningstid. Man 
strävar efter att ha ett enat förbund i Blekinge. När man gör en riskbedömning behövs att vi har något 
inåt landet, Tingsryd nu i första hand.  
 
 
§ 11. Nästa möte 
 
Nästa möte,  30 nov kl 18.30 på Näringslivskontoret.  
 
 

 

 

Ordförande               Justerare 

Britt Jämstorp              Monica Nobach, Svängsta samhällsförening.  


